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Ahoj, všichni spolu-

pasažéři. Přípra-
vy na Vánoce 

se v žákovském par-
lamentu skoro neza-
stavily. Každopádně náš 
hlavní projekt byl online ad-
ventní kalendář. Nejprve se někomu v hla-
vě zrodil nápad. Nápad je sice hezká věc,  
ale jak dál? Pak jsem objevil jednu zahra-
niční aplikaci a teď bylo otázkou, jak ten 
adventní kalendář koncipovat. Ale tohle 
všechno se již vyřešilo. Strávili jsme nad 
tím hodiny a hodiny. No a finální výsledek 
jste si našli na webových stránkách školy. 
I díky tomu, že jste poslali tolik vánočních 
fotek z dětství, se to tak povedlo. Za celý 
parlament přeju všem šťastné Vánoce 
a hezké počtení v prosincovém Nástupišti. |      
                                                   Adam Kabát Budou Vánoce!

4. Sníh v Praze? Moc se nám tu nevy-
skytuje, ale když už napadne, tak to 
je krása. Toho využili páťáci a postavili 
s  panem učitelem Bortem sněhuláčka. 
5.  Mikulášská besídka nemohla pro-

běhnout tak jako 
vloni, ale přesto se 
v některých třídách 
čertiska objevila.
Na pestrou vše-
hochuť předvá-
nočních aktivit se 
podívejte do foto-
galerie na www.
zsvrsovicka.cz nebo 
si prohlížejte fotky 
na našem faceboo-

kovém a instragramovém profilu.
A jak se těšíte na Vánoce 
vy? Napište e-mail na adre-
su parlament@zsvrsovicka.cz! |

 Natálie Blahová

Milí přátelé, těšíte se na 
Vánoce? My ano a bě-
hem posledních týdnů 

jsme se na ně pečlivě připravovali.  
1. Třeťáci s paní učitelkou Jakoub-
kovou vyzdobili 
vchod naší školy. 
2. Také jste nemohli 
přehlédnout "Vá-
noční plot přání",  
který zdobí naši 
školu a na který 
mezi prvními navě-
sili svoje přáníčka 
druháci paní uči-
telky Suché nebo 
Ivy Králové.   I dru-
žinové děti se brzy 
zapojily, taky šesťáci, osmáci...
3. Sedmáci si s paní učitelkou Ko-
peckou místo vaření něco upek-
li - a ano, bylo to výborné cukroví! 

NÁSTUPIŠTE

Nabízíme přehled všeho, co jsme zvládli v rámci koronavirových 
opatření nachystat na (před)vánoční čas. DÁVÁME LAJK

Foto: Jana Jakoubková, Michaela Suchá 
a Jakub Bort

Měl to být strom. Nakonec máme kvůli vandalům a silnému vět-ru "Vánoční plot přání". Ale výsledek  vypadá skvěle, ne? 

Čerty v družině 
vyfotila Lubica Procházková. 



DOBRÝ DEN,  
KONTROLA JÍZDENEK

Kdo v tom jede s námi?  
V prosinci kontrolujeme 
Editu Schallmannovou. 

Odkud přistoupila?  
Nechce o tom mluvit, prozradila 

jen, že se na předchozí škole k sobě lidi 
chovali jako divá zvěř. Byli drzí na učitele, 
házeli po nich věci a prý i zapalovali lavice.  

Čím teď jede? 
Vozem 8. A, který jí připadá jako dost velké 
zlepšení oproti předchozí škole. Dokonce 
tvrdí, že je nad míru spokojená, spolužáci ji 
prý přijali s úsměvem.  

Kam by chtěla dojet? 
To zatím nemá úplně rozmyšlené, snad by 
ráda na nějakou jazykovku. Líbila by se jí 
také práce herní designérky. │               -ak-          

Adéla

Každoročně uděluje Úřad MČ Praha 10 při příležitosti Dne učitelů 
nejlepším pedagogům Cenu bratří Čapků. Letos ji získala Lenka Kryllová, 
třídní našich nulťáků. V rozhovoru přibližuje svoji práci.

Pro koho vlastně je přípravný ročník?
Je určený hlavně dětem s odkladem školní 
docházky. Jsou to děti většinou ze spádové 
oblasti, které jsou nezralé pro nástup do 
první třídy. Jde ale i o děti narozené na 
podzim, které jsou natěšené do školy 
a opakování posledního školkového roku 
by pro ně nebylo přínosem.

Co v přípravné třídě přesně děláte? Co je 
hlavní náplní?
Cílem přípravného ročníku 
je připravit děti na úspěšné 
zvládnutí první třídy, ale také 
rozvoj osobnosti, týmové 
práce, osvojení etických 
a empatických dovednos-
tí tak důležitých pro 21. 
století. Jedná se o model 
plně respektující individuální 
potřeby dětí. V září na základě zprávy 
poradenského zařízení a schůzky s rodiči 
dítěte připravím individuální plán. 

Dá se přistupovat ke všem individuálně?
Nízký počet dětí ve třídě, maximálně 
patnáct, mi to dovoluje. Šikovnější děti se 
mohou rychleji rozvíjet a ti, kteří potřebují 
delší čas, můžou v klidu a bez pocitu neú-
spěchu pracovat svým tempem.

Všichni pak zůstávají a pokračují u nás 
v první třídě?

Zůstávají děti převážně ze spádové oblasti. 
Někdy se jedná i o děti nespádové, které si 
školu oblíbí a chtějí zde pokračovat. Někdy 
se stane, že z přípravné třídy přechází do 
první třídy téměř všichni, někdy jen několik 
z nich.

Je na dětech hodně znát, když za sebou 
mají přípravku?
Ano, jsou v první třídě snadno rozpozna-

telné. Školu znají, mají zde 
kamarády a dobře osvojené 
školní návyky. Někteří nuláčci 
nastoupili na školy pro nadané 
děti, školy s rozšířenou výukou 
jazyků a mnozí již pokračují na 
víceletá gymnázia. Děti, které 
i přes velikou snahu potřebují 
speciální podporu při dalším 
vzdělávání, doporučujeme ve 

spolupráci s poradenským zařízením do pro 
ně vhodnějších škol.

Využíváte prý ve vzdělávání i alternativní 
prvky, je to tak?
Před lety mě oslovila filozofie Marie 
Montessori. Prvky montessori vzdělávání 
pravidelně zařazuji do plánů pro rozvoj dětí. 
Podle potřeby využívám i metodu Reuvena 
Feuersteina, Metodu dobrého startu a Ma-
xíka. Dokončuji kurs pro pedagogy Učíme 
se venku, který také určitě do přípravky 
plánuji zařadit. |                                -ab-  
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POKEC NA PERÓNĚ:

Oslovuje  
mě  

Montessori 
filozofie 

8. A
Máme hned tři důvody, proč v prosinci 
napsat o naší třídě. Zaprvé se k nám 
připojil nový žák. Je to Ylie. Lituju ho, že 
nastoupil zrovna v tak komplikovanou 
chvíli, ale všichni mu přejeme štěstí. 
Zadruhé naše třídní Alena Bartošová byla 
hodně kreativní a vytvořila nám originál-
ní adventní kalendář, který bych nazval 
Dvouhlavák. Každý den spojí dvě hlavy 
různých žáků. Někteří jsou si fakt hodně 
podobní, jiní vůbec, a o to je to vtipnější. 
A zatřetí jsme kromě deváťáků jediná 
třída druhého stupně, která je pořád na 
ve škole na prezenční výuce. Je to únavné, 
ale lepší než online škola. Vidět si z očí do 
očí je lepší než přes obrazovku.  |                                   
                                            Vojtěch Bořík  

OSOBÁK MĚSÍCE:

CO SE DĚJE NA TRATI: 
Adventní kalendář plný vzpomínek

KOMENTÁŘ NA KOLEJÍCH: 
Vánoce bez zpěvu přicházejí

Kalendář vzbudil emoce. Někoho dojímá, 
někoho rozveseluje. "Naše třída s otevírá-
ním okénka začíná každý nový den," po-

pisuje třídní učitelka 2. B Míša Suchá, která by 
prý podobný projekt ocenila po celý školní rok. 
"Také si pouštíme vánoční písničky, připojené 
k fotkám z dětství. Asi největší úspěch měla 
u druháků písnička Vánoční čas od skupiny 
Nightwork," doplňuje historku. Když se ozvalo  
"Kdo mě asi sežere a potom zas vy...," druháci 
se podle jejích slov náramně pobavili.  
Poznali jste někoho na fotkách? Pokud ano, 
svoje tipy posílejte na parlament@zsvrsovicka.
cz a možná právě vy získáte novoroční dárek!|                                          
                                                                   -ab-                   

noviny… A u toho drželi naše školní 
NástuPIŠTĚ. 

Podle mě to nedává smysl. 
Když slyším, jak hraje paní 
učitelka na klavír, nutí mě to 
zpívat. Štědrej večer nastal, 
Narodil se Kristus Pán… To 
beze slov nejde. Proč nám 
to někdo zakazuje, nevím. 
Ale Vánoce bez zpěvu jsou 

jako kapr bez bramborového salátu 
na štědrovečerním stole. Neúplné. |                                    
                                                         Jan Brabec

Připadám si jako v Půlnočním 
království z pohádky Pyšná 
princezna, odkud si 

švec musel odskočit do 
Země krále Miroslava, aby 
si mohl zazpívat. Ve škole 
na hudebce se zpívat ne-
smí, v divadle ale už ano. 
Ovšem pouze bez diváků. 
Tak to abychom si s paní 
učitelkou odskočili do prázdného 
divadla, kde si můžeme sundat 
roušky, a spustili: Nesem vám 

JÍZDA DRUHOU TŘÍDOU

Nakonec nás čeká kolem 
Vánoc šestnáct dní volna. 
Do školy už totiž kvůli  
epidemickým opatřením  
nepůjdeme v pondělí  
21. prosince, ani  
v úterý 22. prosince. 
Snad se sejdeme ve
škole v lednu.

ČÍSLO MĚSÍCEFoto: -ab-

Larisa

Leonora

Online adventní kalendář, který až do 24. prosince rozkrýváte na našem 
webu, je skvělým projektem žákovského parlamentu.

Vánoce, Vánoce, přicházejí, zpívejme přátelé... Tak zní tradiční vánoční 
píseň. Ale letos bohužel ne.

"Děti z přípravky 
jsou v první třídě 
snadno rozpozna-
telné. Mají dobře 
osvojené školní 

návyky." 

"Svátky bez 
koled jsou 

jako kapr bez 
bramborového 

salátu."

16

Ukázka z fantastického časosběrného projektu 
Dominika Ziky z 9. A, který každý měsíc fotí školu 
ze stejného místa. Toto je jeho prosincový záběr. 

FOTO MĚSÍCE

REKLAMA:
NALÁKÁ VÁS?
Na mediální výchově si šesťáci a sedmáci 
pohrávali s reklamními slogany. K Vánocům 
škole nadělili autorské reklamy i parafráze 
na známá kréda. 

Když jsi hloupý, nejsi to ty.   
Nepřestávej a choď do školy! │Honza Le Viet

I školu můžete mít rádi. 
ZŠ U Vršovického nádraží v Praze. │                                                                
                                                          Lejla Hurem

Chodila sem babička, 
ba i moje máma.
Přijď do školy do Vršovic
učit se tu s náma! │                    Jana Novotná 

Stojí za to se učit lépe. 
ZŠ U Vršovického nádraží v Praze. │                          
                           Hurem - Paříková - Krummer

Dlouholetá tradice -       
to je naše škola.
Máš novinářské ambice?
Náš časopis volá!
Sportovní úspěchy našich žáků?
Nebo vlastní divadelní sál?
Kdo by se učení ve Vršovicích bál?│                                                                
                                                  Tomáš Čumpelík

Naše škola je správná volba!
ZŠ U Vršovického nádraží v Praze.│  
                            Hurem - Paříková - Krummer



"Těším se hlavně na 
bramborový salát 
a rodinné večerní 

sedánky." 
Anna Mazánková 

"Vánoce nemám moc ráda, proto-
že je mám spojené s negativními 

zážitky, v období kolem Vánoc 
jsem totiž ztratila oba rodiče. 

Navíc nemám ráda shon kolem, 
nakupování, chaos. Ale těším se 
na vnoučata a jejich zářivá očka 

u vánočního stromku." 
Lenka Chocholoušová

"Vánoce neslavím." 
Veronika Marková

"Na Vánoce se těším 
moc, hlavně na zpí-
vání koled a pohád-
ky. Miluju hlavně Tři 
oříšky pro Popelku."

Jarmila Bálintová

"Vánoce mám moc ráda, těším 
se na rodinnou pohodu a hlavně 
projev našeho dědy u vánočního 

stolu."
  Lenka Vašíčková

"Vůně purpury a cukroví, koledy, 
pouštění svíček po vodě, pusa pod 

jmelím, pohádka Anděl Páně... 
Ano, těším se!" 

Alena Bartošová

Prý se vám ve 2. A letos vydařil Mikuláš na jedničku. 
Ano, vydařil. Děti si připravily mikulášské básničky a říkanky 
a samozřejmě nechyběla ani nadílka. Kromě mlíček a manda-
rinek čekalo na děti překvapení v podobě adventních kalendá-
řů. V pátek 4. prosince si tak děti mohly otevřít hned čtyři okénka. 

Nevyzobaly si hned ta další?
Věřím, že ne. Všechny děti slíbily, že dodrží tradici a budou si otevírat jen jedno 
okénko denně. 

Vy jste to jako malá vždycky dodržela?
Jednou jsem tradici porušila a jako velká milovnice čokolády jsem si jako malá 
holčička otevřela všechna okénka najednou a všechny čokoládky snědla. Měla 
jsem pak ale černé svědomí.  

Ve vaší třídě vznikly první prosincový pátek i hezké obrázky, že?
Ano, nakreslila jsem dětem Mikuláše, čerta a anděla a děti si je pomocí vodovek 
vybarvovaly. Obrázky se moc povedly. Na něteré se můžete podívat ve fotogalerii 
na školním webu. 

VÝSLECH V KUPÉ:  

Iva Králová 
a její vyjedený advenťák

NÁSTUPIŠTĚ  | číslo 4 | prosinec 2020  | vyšlo: 16. 12. 2020 | vydává: 
žákovský parlament ZŠ U Vršovického nádraží v Praze | tvorba: členové Medi-
álního klubu a žáci mediální výchovy | koncept a koordinace: Alena Bartošová | 
korektury: Jana  Frojdová a Věra Adamová |kontakt: nastupiste@zsvrsovicka.cz| 

| strana 4  | prosinec 2020 |  www.zsvrsovicka.cz |

VYPÍSKÁNO
„Pomiňte, že jsem přišla pozdě na online hodinu. 

Venčila jsem v Grébovce psa, on mi utekl, a tak jsem ho 
musela honit.“

PŘED LETY

ANKETA

2019

2017

2017

2018

2016

2019

Zavzpomínejte na předvánoční časy, kdy 
šlo ještě všechno bez roušek a opatření.

Čertovský průvod

Zpívání na trzích

Národopisné muzeum

Vánoční akademie

Bruslení

Mikulášská besídka

Těšíte se 
na Vánoce?

Odpovídá kabinet 
společenských věd.


